
    P R O T O K Ó Ł 
z obrad IV Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 31 stycznia 2011 r. 
 
 
W obradach udział wzięli: 
 
- Radni, 
- Sołtysi, 
- Wójt, Zastępca Wójta, Sekretarz, Skarbnik, 
- Radca Prawny Pan Tomasza Rolirad, 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych,  
- pracownicy obsługujący sesję. 
 
Przewodniczący Rady dokonał otwarcia IV Sesji Rady Gminy Radziejów, powitał 
wszystkich obecnych, następnie przedstawił proponowany porządek obrad: 
 

1. Sprawy organizacyjne: 
a) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
c) przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.   

 
2. Projekt uchwały w sprawie „uchylenia uchwały Rady Gminy Radziejów 

w sprawie uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie 
Gminy Radziejów na 2011 rok”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

3. Projekt uchwały w sprawie „określenia sposobu konsultowania z radą 
działalności pożytku publicznego, organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
4. Projekt uchwały w sprawie „zmiany Uchwały Nr XXXIV/184/2010 Rady Gminy 

Radziejów z dnia 9 listopada 2010 r. w sprawie określenia stawek podatku od 
nieruchomości na terenie gminy Radziejów”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
5. Projekt uchwały w sprawie „przeprowadzenia wyborów Sołtysów i Rad 

Sołeckich”: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
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6. Projekt uchwały w sprawie „budżetu gminy na 2011 rok wraz z 
uzasadnieniem”: 

a) wystąpienie w sprawie projektu budżetu, 
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały budżetowej na 2011 rok, 
c) przedstawienie opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Radziejów na 
2011 rok, 

d) przedstawienie opinii Komisji: 
- finansowo-budżetowej, 
- rolnictwa oraz spraw socjalnych, 
- oświaty i kultury,  
- rewizyjnej, 

e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
f) odczytanie projektu uchwały, 
g) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 
7. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Radziejów na lata 2011-2016: 
a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletnie Prognozy Finansowej Gminy Radziejów, 
b) dyskusja, 
c) podjęcie uchwały 

8. Dyskusja. 
9. Składanie wniosków i interpelacji. 
10. Zakończenie obrad sesji. 
 

Ad. 1 a, b, c)  Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w chwili otwarcia Sesji na 
stan 15 radnych było obecnych 15, w związku z tym Sesja jest prawomocna do 
podejmowania uchwał, a następnie przedstawił porządek obrad. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 
Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Wiesław Migdalski 14 głosami, przy 1 
głosie wstrzymującym się. 
 
Ad. 2 a, b) Projekt uchwały w sprawie „uchylenia uchwały Rady Gminy Radziejów w 
sprawie uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie Gminy Radziejów na 
2011 rok” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian 
Bandyszewski. 
Inspektor Teresa Chęś poinformowała, że w związku w wejściem w życie nowelizacji 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, Rada Gminy w pierwszej 
kolejności uchwala Regulamin konsultacji z organizacjami pozarządowymi, który ma 
zostać uchwalony w następnym punkcie obrad Sesji. W związku z tym należy uchylić 
wskazaną uchwałę, następnie uchwalić regulamin, a po jego publikacji ponownie 
uchwalić program współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 



 3 

Ad. 3 a, b) Projekt uchwały w sprawie „określenia sposobu konsultowania z radą 
działalności pożytku publicznego, organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji” wraz z uzasadnieniem odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 4 a, b)  Projekt uchwały w sprawie „zmiany Uchwały Nr XXXIV/184/2010 Rady 
Gminy Radziejów z dnia 9 listopada 2010 r. w sprawie określenia stawek podatku od 
nieruchomości na terenie gminy Radziejów” wraz z uzasadnieniem odczytał 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski. 
Inspektor Teresa Chęś wyjaśniła, iż z uwagi na zmianę przepisów ustawy o 
podatkach i opłatach lokalnych zachodzi konieczność zmiany jednego z zapisów 
zaproponowanej uchwały. Zmianie nie ulega wartość stawki podatkowej tylko treść 
dotycząca podstawy opodatkowania: 
- był zapis ”zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania 
świadczeń zdrowotnych od 1 m2 powierzchni użytkowej 3,10 zł”, 
- obecnie jest zapis „związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej w 
zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych, zajętych przez podmioty udzielające 
tych świadczeń 3,10 zł od 1m2 powierzchni użytkowej”. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 
radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad 5 a, b) Projekt uchwały w sprawie „przeprowadzenia wyborów Sołtysów i Rad 
Sołeckich”. Przewodniczący Rady Gminy Radziejów poinformował o zmianie 
terminów przeprowadzenia wyborów sołeckich w stosunku do tych, które były 
zapisane w projekcie uchwały i odczytał projekt uchwały z nowym terminem od 15 
lutego do 30 marca. 
Pani Sekretarz poinformowała, że w związku z kończąca się kadencją sołecką należy 
przeprowadzić nowe wybory. Wspólnie z Panem Wójtem stwierdziła, że termin 
przeprowadzenia wyborów w okresie od 15 lutego do 30 marca będzie znacznie 
lepszym terminem niż pierwotnie przyjęty do projektu uchwały. Po uchwaleniu 
uchwały zostanie przygotowany i uzgodniony z każdym sołtysem harmonogram 
przeprowadzenia wyborów w sołectwie. 
Radny Kazimierz Wiśniewski uważa, że przyspieszenie terminu wyborów nie jest 
dobrym rozwiązaniem, gdyż sołtysi do końca lutego roznoszą nakazy podatkowe, a 
następnie do 15 marca zbierają podatek. 
Pani Sekretarz stwierdziła, że zamierzeniem było uporządkowanie wyborów, nie ma 
natomiast przepisów, które dokładnie określają termin przeprowadzenia wyborów, w 
związku z tym można zostawić pierwotny termin wyborów w okresie od 14 marca do 
22 kwietnia. 
Sołtys Nowowiejski uważa, że ten termin należy również nieco przesunąć ze względu 
na pobór podatku do 15 marca i jego rozliczenie do 16 marca. 
Pani Sekretarz zaproponowała, aby ten termin ostatecznie przesunąć na okres od 17 
marca do 30 kwietnia. 
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Przewodniczący Rady Gminy Odczytał ponownie uchwałę w sprawie 
przeprowadzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich z terminem od 17 marca do 30 
kwietnia 2011 roku. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 6 a, b, c, d, e, f, g) Projekt uchwały w sprawie „budżetu gminy na 2011 rok wraz 
z uzasadnieniem” 
Pani Skarbnik poinformowała, że projekt budżetu został przygotowany i przyjęty 
Zarządzeniem przez poprzedniego Wójta w terminie 15 listopada 2010 roku. Projekt 
ten był konsultowany na Komisjach. Plan dochodów wynosi 10.084.970 zł, plan 
wydatków 11.234.970 zł. Natomiast deficyt budżetu wynosi 1.150.000 zł. Wszyscy 
Radni otrzymali wcześniej  materiały  dotyczące omawianego projektu budżetu na 
2011 rok. 
Sekretarz Pani Arleta Brochocka-Śliwiak odczytała uchwały: 
- Nr 247/2010 Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 6 grudnia 2010 roku w sprawie: opinii o projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Radziejów na 2011 rok. Skład orzekający pozytywnie zaopiniował 
projekt uchwały budżetowej Gminy Radziejów na 2011 rok (uchwała stanowi 
załącznik do protokółu). 
 - Nr 260/2010 Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 6 grudnia 2010 roku w  sprawie: opinii o możliwości 
sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy 
Radziejów na 2011 rok (uchwała stanowi załącznik do protokółu). Skład orzekający 
zaopiniował pozytywnie możliwość sfinansowania planowanego deficytu 
przedstawionego przez Radę Gminy Radziejów w projekcie uchwały budżetowej na 
2011 rok. 
 
Przewodniczący Komisji finansowo-budżetowej Ireneusz Głowacki przedstawił 
stanowisko Komisji finansowo-budżetowej, która na posiedzeniu w dniu 20 stycznia 
2011 roku zapoznała się szczegółowo z projektem budżetu Gminy na 2011 rok oraz 
z opiniami  pozostałych komisji Rady Gminy Radziejów na temat przedstawionego 
projektu budżetu.  Stwierdzono, że projekt budżetu Gminy na 2011 rok zarówno po 
stronie dochodów jak i wydatków oraz zaplanowanego deficytu budżetowego został 
przygotowany poprawnie w związku z tym Komisja jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt budżetu Gminy Radziejów na 2011 rok. 
 
Przewodniczący Komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych Kazimierz Skupniewicz 
przedstawił stanowisko Komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych, która na 
posiedzeniu w dniu 12 stycznia 2011 roku analizowała szczegółowo projekt budżetu 
Gminy na 2011 rok. Stwierdzono, że projekt jest opracowany prawidłowo i jest 
przygotowany na miarę finansowych możliwości Gminy. W związku z tym komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Gminy Radziejów na 2011 
rok. 
 
Przewodniczący Komisji oświaty i kultury Marian Bandyszewski przedstawił 
stanowisko Komisji oświaty i kultury, która na posiedzeniu w dniu 17 stycznia 2011 
roku analizowała projekt budżetu Gminy na 2011 rok. Członkowie komisji stwierdzili, 
że projekt budżetu zarówno po stronie dochodów jak i wydatków oraz wieloletnią 
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prognozę finansową na lata 2011-2016 przygotowano prawidłowo. W związku z tym 
nie wnoszono uwag do omawianego projektu budżetu i został on pozytywnie 
zaopiniowany przez wszystkich członków Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji rewizyjnej Mirosław Linowiecki przedstawił stanowisko 
Komisji rewizyjnej, która na posiedzeniu w dniu 14 stycznia 2011 roku analizowała 
projekt budżetu Gminy na 2011 rok. Nie wnoszono uwag do projektu budżetu. 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Gminy Radziejów na 
2011 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję na temat projektu budżetu. 
Nie wnoszono uwag do projektu budżetu. 
Uchwałę w sprawie „budżetu gminy na 2011 rok” odczytał Zastępca Rady Gminy 
Radziejów Marian Bandyszewski. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie. 
 
Ad. 7 a, b, c) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Radziejów na lata 2011-2016: 
Sekretarz Pani Arleta Brochocka - Śliwiak odczytała Uchwałę Nr 259/2010 Składu 
Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 6 grudnia 
2010 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Radziejów. Skład Orzekający pozytywnie zaopiniował 
projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów 
(uchwała stanowi załącznik do protokółu). 
Nie wnoszono uwag do projektu budżetu. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 14 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. Radny Czesław Witkowski była nieobecny w trakcie 
głosowania nad uchwałą. 
 
Ad. 8, 9) Radny Mirosław Linowiecki uważa, że przyjęty budżet jest bardzo skromny 
w stosunku do potrzeb gminy, które powinny być realizowane w bieżącym roku  
natomiast to co nie będzie możliwe do zrealizowania należy przesunąć na następne 
lata. Pierwsza rzecz to zakup równiarki, kolejna to temat przydomowych oczyszczalni 
ścieków, podkreślił, że przed tematem utylizacji ścieków gmina nie ucieknie,  
ponieważ wiąże się to z ochroną środowiska. Uważa ponadto, że sąsiednie gminy w 
tej tematyce dużo więcej zrobiły w poprzednich latach.  Zwrócił uwagę, że kolejną 
ważną sprawą jest termoizolacja szkół i świetlic, co wiąże się ze znaczącym, 
obniżeniem kosztów ogrzewania, ponadto uważa, że należy udzielić większego 
wsparcia dla Gminnej Spółki Wodnej, ponieważ są bardzo duże zaszłości w 
kwestiach melioracji. Prosił także, aby na najbliższych zebraniach wiejskich poruszyć 
problem niedrożności rowów. Kolejna sprawa to oświetlenie dróg gminnych - 
zwiększenie ilości lamp. Prosił także o ustalenie gospodarza dla Zespołu parkowo-
dworskiego w Płowcach, gdyż mówi się od pewnego czasu, że należy on 
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administracyjnie pod Zarząd Powiatu jednak Powiat nie wykazuje żadnego 
zainteresowania. Dobrze byłoby ustalić między Panem Wójtem a Starostą kto ma się 
tym zajmować, nie można dopuścić aby nie było na tym terenie gospodarza. 
Wnioskował, aby gmina nie porzuciła opieki na tym terenem, którą do tej pory 
sprawowała. 
 
Radny Czesław Witkowski wnioskował o oświetlenie dla wsi Rokitki i Tarnówka, 
gdzie nie ma zamontowanej ani jednej lampy. 
 
Sołtys Roman Piłat wnioskował o naprawienie lub wykonanie nowych tablic 
ogłoszeniowych. Obecne są tak zniszczone, że nie nadają się do użytku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy prosił radnych aby wzięli pod uwagę sprawę 
oświetlenia w Rokitkach, gdyż jest to jedyna miejscowość w całej naszej gminie, 
która nie ma ani jednej lampy. 
 
Radny Wiesław Migdalski poinformował, że z informacji jakie uzyskał w Banku 
Spółdzielczym w Radziejowie, Gmina może w każdej chwili założyć konto 
pomocnicze, które usprawniłoby wpłaty pieniędzy przez sołtysów zbierających 
podatki. 
 
Radny Błażej Patyk wnioskował o zamontowanie  na drodze Radziejów--Bronisław,  
znaku kierunkowego do miejscowości Szostka. Znak obecnie ustawiony informuje o 
skręcie do Woli Wapowskiej. 
 
Sołtys Krzysztof Nowowiejski zwrócił się z prośbą do Radnych i Pana Wójta, aby 
rozważyć remont drogi z Radziejowa do Zagorzyc koło lasu, nasz odcinek to około 
800 m. Najprawdopodobniej byłaby to inwestycja wspólna z Miastem Radziejów. 
Sprawa ta jest rozpatrywana już od dwóch lat. 
Nawiązał do wypowiedzi Radnego Mirosława Linowieckiego dotyczącej niszczenia 
rowów melioracyjnych i przydrożnych. Uważa, że należy się zastanowić, co zrobić z 
tymi co rowy przydrożne zaorali, a w konsekwencji tego ciąg wodny został 
przerwany. Nie jest to problem tylko gminy Radziejów, gdyż taka sytuacja jest przy 
większości dróg, 25% opadów powinno być odprowadzane przez rowy przydrożne. 
Uważa, że planowany zakup koparko-ładowarki i równiarki dla Gminy bardzo przyda 
się również Gminnej Spółce Wodnej 
 
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że jeżeli chodzi o zaniedbania rowów 
melioracyjnych  to wynoszą one około 20 lat. Zaproponował, aby ten problem 
nagłośnić przy wyborach sołtysów. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz stwierdził, że rowy przydrożne są przede wszystkim 
zarośnięte,  jak również są wyrzucane do nich worki ze śmieciami głównie z terenu 
miasta. 
Zwrócił się z pytaniami do Radcy Prawnego – jak pod względem prawnym 
przedstawia się podłączanie ścieków z szamb do rowów melioracyjnych, ponieważ 
około połowy szamb wiejskich jest do nich podłączone oraz czy kierowcą w 
Ochotniczej Straży Pożarnej może być radny. 
Zapytał również czy na wynajem sprzętu na odśnieżanie na terenie gminy musi być 
przeprowadzony przetarg, który często wygrywają podmioty z poza terenu gminy nie 
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dające żadnych gwarancji na prawidłowe wykonanie omawianych usług. Uważa, że 
na terenie gminy są podmioty gospodarcze, które są wyposażone w odpowiedni 
sprzęt do odśnieżania, a gminę można podzielić na cztery części i zapewnić 
odpowiednie usługi w tym zakresie. Stwierdził, że porusza ten problem w związku z 
przykrym zdarzeniem jakie miało miejsce, gdzie na pogrzeb jednego z mieszkańców 
jego wsi nie mogli dojechać uczestnicy pogrzebu w związku z nieodśnieżoną drogą, 
a samochód, który został przysłany do odśnieżania do tego się nie nadawał. Uważa, 
że dopuszczenie do takiego zdarzenia jest skandalem. 
 
Radny Marek Piernik uważa, że Rada Gminy powinna rozważyć zakup nowej a nie 
starej równiarki, której szacunkowy koszt zakupu wynosi 300 tys.zł. Ponadto Rada 
Gminy powinna również zastanowić się nad zakupem samochodu osobowego. 
Radny Jerzy Rogacki zwrócił się z pytaniem, czy do odśnieżania dróg gminnych 
wynajmowany jest sprzęt z „Angamy”, ponieważ ma sygnały od mieszkańców, że się 
on nie sprawdza. 
 
Radca Prawny Tomasz Rolirad w odpowiedzi na pytania stwierdził, że radny może 
być kierowcą w OSP na terenie swojej gminy jeżeli nie pobiera za to wynagrodzenia, 
natomiast zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym radny nie może zawierać z 
gminą w której jest radnym umów cywilno-prawnych, ani nawiązać stosunku pracy. 
W kwestii odśnieżania zgodnie z art. 14 pkt 8 ustawy prawo zamówień publicznych 
do 14 tys. EURO nie stosuje się przepisów tej ustawy i można zawierać umowy z 
podmiotami bez drogi przetargowej, po przekroczeniu tej kwoty, a ma to miejsce w 
przypadku Gminy Radziejów. Należy postępować zgodnie z ustawą, nie zawsze musi 
być to przetarg, może być w niektórych przypadkach przeprowadzona procedura 
zapytania o cenę. 
Odpowiadając na ostatnie pytanie Pana Radnego Skupniewicza stwierdził, że 
podłączenie szamb do melioracji jest bezprawne. 
 
Wójt Gminy stwierdził, że solidaryzuje się z przedmówcami, którzy wskazywali jakie 
są potrzeby naszej gminy, jednak uważa, że wszystkiego nie uda się zrealizować. 
Wcześniej na posiedzeniach komisji omawiał pewne plany, które w roku bieżącym, 
jak również w latach następnych mogą być realizowane. Poinformował, że do 
procedur związanych z zakupem równiarki i koparko-ładowarki należy przystąpić po 
następnej Sesji Rady Gminy, gdyż muszą zostać wprowadzone wcześniej 
odpowiednie zapisy do budżetu. Procedury te jednak potrwają jakiś czas, gdyż w tej 
sprawie będą gminę obowiązywać przepisy o zamówieniach publicznych. 
W kwestii odprowadzania ścieków, uważa, że w najbliższej przyszłości należy się 
zastanowić nad kompleksowym sposobem rozwiązań i przygotować koncepcje gdzie 
mogą powstać oczyszczalnie przydomowe, a gdzie może być zbiorcza kanalizacja. 
W planach jest również termoizolacja wszystkich obiektów Gminy. Zostały w tej 
sprawie przeprowadzone konsultacje z Urzędem Marszałkowskim, który w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego 
ogłaszał już takie konkursy, jednak wtedy Gmina Radziejów z nich nie korzystała. 
Jeśli ponownie zostanie ogłoszony konkurs, gmina do niego przystąpi. 
Z pozyskanych środków na ten cel w pierwszej kolejności będzie przeprowadzona 
termoizolacja szkół oraz remont świetlic. 
Ponadto, uważa, że należy wspierać działania Gminnej Spółki Wodnej.  
Wójt Gminy poinformował, że w związku z ostatnimi podtopieniami na terenie naszej 
Gminy zostały poniesione nieplanowane wydatki związane z koniecznością pomocy 
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mieszkańcom zalewanych posesji. Podkreślił niezwykłą ofiarność strażaków z OSP w 
Starym Radziejowie uczestniczących wraz z Państwową Strażą Pożarną i Miejską 
Strażą Pożarną w walce z podtopieniami w miejscowościach Zagorzyce, Szostka 
i Bieganowo. 
Chciałby, żeby na najbliższych zebraniach wiejskich uświadamiać mieszkańcom, że 
urządzenia melioracyjne są własnością osób na gruntach, których się znajdują i jakie 
szkody są wyrządzane poprzez niszczenie tej  melioracji oraz przydrożnych rowów w 
skutek czego tak duża była skala obecnych podtopień.  
W kwestii oświetlenia ulicznego stwierdził, że w miarę potrzeb i możliwości będzie 
ono sukcesywnie uzupełniane, a miejscowości Rokitki i Tarnówka były w tych 
działaniach dotychczas pominięte. 
Stwierdził, że w najbliższym czasie zostaną naprawione tablice ogłoszeniowe. 
Zapewnił również, że opieka nad parkiem i dworkiem w Płowcach będzie 
sprawowana na dotychczasowych zasadach. Natomiast będą w tej sprawie 
prowadzone rozmowy ze Starostwem Powiatowym ponieważ, są to tereny Skarbu 
Państwa przynależne administracyjnie pod Starostwo. 
Poinformował, że w sprawie wniosku dotyczącego zmiany oznakowania drogi 
powiatowej Gmina wystąpi do Zarządcy tej drogi. 
W kwestii odśnieżania poinformował, że na odśnieżanie dróg Gmina wydała w 
ubiegłym roku kwotę około 200 tys. zł, a w obecnym już prawie 60 tys. zł. Są to 
znaczące kwoty, które obligują do stosowania procedur związanych z prawem 
zamówień publicznych. Uważa jednak, że należy dążyć do tego, aby jak największa 
grupa przedsiębiorców z terenu Gminy mogła świadczyć usługi w tym zakresie. 
Liczy na współpracę i zrozumienie w omawianych sprawach. Na następnych Sesjach 
postara się przedstawić program rozwoju jak i inwestycji, które po kolei będą 
realizowane przez następne cztery lata trwania obecnej kadencji. Niezbędne będzie 
zaciągnięcie kredytów i pożyczek do realizacji zamierzonych zadań. Przy tak dużej 
inwestycji jak hydrofornia w Szostce Gmina będzie mogła liczyć na dofinansowanie w 
75%. Kolejna ważna sprawa to rekultywacja wysypiska we współpracy z Miastem 
Radziejów. Na realizacje tego celu Gmina będzie się starać pozyskać 
dofinansowanie z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska.  
Większość zgłaszanych dziś spraw była już wcześniej omawiana na Komisjach i 
zostały ujęte w planach do realizacji. 
Prosił o dalsze zgłaszanie potrzeb, gdyż będzie ogłoszony konkurs w miesiącu 
czerwcu z Programu Obszarów Wiejskich, gdzie można uzyskać środki na Odnowę 
Wsi. Również w 2012 roku Urząd Marszałkowski planuje konkursy, w których Gmina 
będzie mogła uczestniczyć i realizować podjęte zamierzenia. 
 
 
Ad. 9)  W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący Rady 
podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady IV Sesji 
Rady Gminy Radziejów. 
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